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Kulturní 
tipy 

Rod draka se 
oficiálně dočká 
třetí série 
pin-off seriálu Hra o 
trůny s názvem Rod 
draka, který měl 
premiéru před 
dvěma lety, 
zaznamenal velký 
úspěch. Rod Draka 
byl devětkrát 
nominován na cenu 
Emmy, dvakrát na 
Zlatý Glóbus, 
přičemž jeden 
vyhrál, a to za 
nejlepší dramatický 
televizní seriál. 
Možná proto se teď 
dočkáme i třetí série. 
Nejprve ale k sérii 
druhé, na tu se 
můžeme podívat již 
od 17. června na 
Netflixu. 

Vzhledem k dvouleté 
prodlevě mezi první 
a druhou sérii pak 
lze očekávat, že té 
třetí se nedočkáme 
dříve než v roce 
2026. 

Ester Kautová 9.B 

Úvodník 
redakce 
Milí čtenáři Trefy,  

školní rok pomalu končí, 
prázdniny se blíží. Z uplynulých 
deseti měsíců jste si ze školy 
odnesli jistě celou řadu zážitků. 
Snad většinu z nich pozitivních.  

Zejména nyní v posledních týdnech, 
kdy se třídami jezdíte na různé 
pobyty, výlety a jiné akce. Ty hlavní 
zážitky na vás ale nejspíše čekají o 
letních prázdninách. Abyste si je 
mohli pořádně užít, dávejte na sebe 
nyní ještě větší pozor. Věřím, že 
většina z vás se snaží chovat opatrně 
a zodpovědně po celý rok. Před létem 
si ale tento apel dovolím ještě 
zdůraznit! Když si teď přivodíte 
nějaký úraz, možná budete prázdniny 
trávit se sádrou nebo v horším 

případě pobývat v nemocnici. A to je 
potom léto k uvztekání. Jenom se na 
ostatní dívat, jak se koupou, jezdí na 
kole, chodí na výlety, to určitě 
nechcete. 

Stejně tak se chovejte opatrně, 
zodpovědně a dbejte na bezpečnost 
během celých prázdnin. Právě při 
všech těch aktivitách, které k létu a 
volným dnům patří. Protože když se 
vám něco stane o prázdninách, může 
se stát, že se v září nevrátíte včas do 
školy. A byla by škoda připojit se až 
později ke svým kamarádům ve třídě, 
zameškávat učivo a celkově naskočit 
do toho režimu školního roku až 
pozdě. Těším se, až se zde v září 
s dobrou náladou a ve zdraví všichni 
opět sejdeme. Tedy…všichni už ne… 
Letošní deváťáci budou nastupovat na 
střední školy. Tímto se s nimi loučíme 
a přejeme jim, ať se jim v další 
životní etapě daří. Hlavně je důležité 
udělat do ní první dobrý krok. Snad 
vás na něj Tupolev 
připravila.                      
                              
                       Lukáš Hrubý 



Úvodník 
pana 
ředitele 
Zdravím všechny čtenáře Trefy, 

stále se opakující koloběh školních let 
přináší i poslední – letní Trefu. A dobu 
očekávání prázdnin, letní pohody, klidu a 
legrace. Než vám všem tohle popřeji, 
lehce opět nadhodím několik témat, která 
stojí za zamyšlení. 

Co mne zaujalo a vás zřejmě také, byl 
participiální projekt Pébéčko, kde jste vy děti 
dostaly možnost vymyslet, odprezentovat a 
odhlasovat projekt za nemalé peníze. Ten bychom 
realizovali během prázdnin, nebo dokonce roku 
2024. Nápadů bylo hodně a některé byly opravdu 
zajímavé. 

Já v tuto chvíli ještě nevím, který návrh vyhrál, 
nebo jestli těch vítězných nebude víc, ale i ty 
ostatní, co nebudou realizovány v PBéčku, by 
mohly být uskutečněny naší školou. 

Moc se mi líbily lavičky před školou. Nejen pro 
vás, když čekáte na odpoledku, ale i pro vaše 
rodiče, babičky, dědečky, když na vás čekají. 

Super jsou také polepy na schody, které nejenže 
vypadají hezky, ale zároveň si nevědomky – 
podprahově opakujete učivo, když třeba stojíte ve 
frontě na oběd. 

Větráky do tříd, vybavení kuchyňky, další 
hřiště,… i to mi přijde fajn. Hodlám se všemi 
ostatními návrhy  v budoucnu zabývat. 

Teď opět trochu výchovy, jako vždycky. 

Nelíbí se mi, že někteří z vás, týká se kluků, 
přitvrzujete ve svých sporech se spolužáky. 
Agrese, která vstupuje do sporů mezi dětmi, je až 
alarmující. O neadekvátních (nepřiměřených) 
reakcích jsem psal minule. Někdo mi nadává a já 
ho za to hned zmydlím. Nečekaně, nepřiměřeně. 
Pak se divíte, že máte dvojku z chování. Ale další 
nový fenomén je teď doslova se řezat někde 
mimo školu na sídlišti!! Domlouvat si bitku 
považuju za úplnou kravinu!. Pak si ještě jdete 
stěžovat s rodiči do školy. Chci všechny 
„zápasníky“ upozornit, že vše zatím vždy skončilo 
na Policii a že z toho plynou nepříjemnější 
důsledky, než je dvojka z chování. 

Tak to by bylo. Teď ještě k podivné pánské módě, 
nošení ledvinek do tříd. Máte v nich zřejmě plno 
důležitých věcí, jako je peněženka, klíče,… určitě 
taky mobil, který však má být zamčený ve 
skříňce! Peněženka také. Až se vám to ztratí nebo 
rozbije, bude se řešit, že to nemáte zamčené. 
Takže tento nepěkný módní doplněk bude ve 
skříňkách i s celým svým obsahem. Ještě to 
uslyšíte v rozhlase. 

Tak a teď něco pozitivního.  Chválím všechny 
reprezentanty, kteří škole vybojovali poháry ve 
sportovních kláních, všechny olympioniky, kteří se 
probojovali do dalších kol. Pedagogy, kteří vám 
pomáhali a jezdí s vámi po soutěžích. 

Jsem rád, že většina z vás, kdo jste se hlásili na 
střední školu, se dostala hned napoprvé.  Že vaše 
snahy byly naplněny. To je krásný příklad pro 
letošní osmáky. 

A teď už přání k prázdninám. Užijte si léto a 
dávejte na sebe pozor!

  
pan Váš ředitel
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V druhém červnovém týdnu proběhlo celostátní 
kolo dějepisné olympiády v Hradci Králové. 

Fakulta historických věd hradecké univerzity 
přivítala 55 nejlepších mladých historiků z celé 
České republiky, kteří museli v nelehkém 
čtyřdenním zápolení prokázat své nemalé 
znalosti ze středověkých českých dějin a utkali 
se ve dvou věkových kategoriích. Dá se říci, že 
všichni finalisté již 
byli vítězi, protože si 
úspěšně prošli třemi 
předcházejícími 
náročnými koly.  A 
Tupolevka měla na 
tomto již 53. ročníku 
prestižní dějepisné 
soutěže rovnou dva 
zástupce, kteří 
úspěšně postoupili z 
kraje – Honzu Zábala 
a Vojtu Saice. 

Příprava do finálové části celé soutěže byla 
opravdu náročná. Kromě studia rozsáhlé 
doporučené literatury a plnění nekonečných 
otázek a úkolů, které si na ně vymyslela jejich 
dějepisářka, si oba kluci na vlastní kůži také 
vyzkoušeli, jak vypadá badatelská práce 
historika, zkoumání archivních pramenů, 
tvorba historického komiksu a jak se píše 
taková “malá” bakalářská práce o vybrané 
památce. Ona zase tak malá nebyla, u každého 
z chlapců čítala totiž na konci i s přílohami 

rovných 28 stran. Když je ale dost nadšení, tak 
jde všechno a klukům to zároveň umožnilo 
poznat skvělé historiky, kteří se s nimi podělili o 
své zkušenosti. 

Celé to úsilí a snaha se nakonec skutečně 
vyplatily a v celostátním kole oba chlapci 
zazářili. Své znalosti museli totiž ještě prokázat 
ve dvouhodinovém náročném testu, obhájit své 

práce před odbornou 
porotou složenou z 
historiků a čelit jejich 
někdy i trochu 
záludným otázkám.  
Zvládli to všechno na 
výbornou. Tupolevka 
byla jedinou školou, 
která měla v soutěži 
hned dva žáky, navíc 
se Honzovi i Vojtovi 
podařilo umístit se 
rovnou v první pětce 
nejlepších účastníků. 

Vojta Saic z 8. B získal vynikající páté místo v 
celé republice, a to je v této prestižní soutěži 
naprosto úžasný výsledek! 

Honza Zábal z 9. B neskutečně zabojoval, a 
nakonec stál na stupních vítězů na zcela 
fantastickém prvním místě a stal se tak 
absolutním vítězem celé náročné soutěže, která 
trvala více jak osm měsíců a provázela nás 
prakticky celý školní rok. Tento zlatý stupínek 
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Fantastický úspěch Tupolevky 
v Celostátním kole dějepisné 
olympiády 
A tentokrát si vskutku zasloužíme hodně slavnostní 
fanfáry! 
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je naprosto skvělým a jedinečným úspěchem! 

Ústřední kolo nebylo ale jen o samotném 
soutěžení. Pro finalisty bylo zároveň malou 
odměnou za celoroční snahu. Vedle prohlídky 
historických památek Hradce Králové a výletu 

na Kunětickou Horu, měli také možnost 
navázat nová přátelství s vrstevníky se stejnými 
zájmy a setkat se se skutečnými profesionály z 
oboru, kteří se na organizaci olympiády 
podílejí. Hradecké fakultě se toto poslání daří 
výborně naplňovat. 

Za skvělou reprezentaci našim žákům velmi 
děkujeme, srdečně blahopřejeme k dosaženým 
výsledkům a Honzovi k vítězství!  

A jedna nadšená dějepisářka velmi doufá, že se 
i příští školní rok na naší škole sejde podobně 

úžasná skupina mladých historiků, jako tomu 
bylo letos. Protože historie je krásná, tak ať 
nám zůstane koníčkem a radostí a zkusme se z 
ní také alespoň trošičku poučit. 🙂  

  

Text a foto: Mgr. Zděnka Kubů, vyučující dějepisu 
na ZŠ Tupolevova 
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Ve čtvrtek 21. 3. 2024 se na 
Gymnáziu Nad Alejí konalo 
krajské kolo Olympiády v 
německém jazyce. Tupolevku 
zde skvěle reprezentoval náš 
žák Martin Bečvář z 9. A. Ve své 
kategorii se v silné konkurenci 
umístil na krásném sedmém 
místě. Porotu nadchl především 
svým skvělým ústním projevem. 

Po soutěži sám zhodnotil, že to 
byla obrovská výzva, ale také 
vynikající příležitost prokázat 

své jazykové schopnosti,  
vyzkoušet si je v zcela 
nečekaných situacích a v 
neznámém prostředí. A také, že 
taková soutěž může být docela 
zábavná.  Tato příležitost jen 
posílila jeho motivaci k 
prohlubování znalostí v 
němčině. Za reprezentaci školy 
děkujeme, přejeme hodně 
úspěchů a také ‚‚Viel Spaß” při 
studiu jazyků. 🙂  

Text a foto: Mgr. Zděnka Kubů, 

Olympiáda v němčině

Nová kniha a film ze 
série Hunger Games 
v plánech 
Je velice 
pravděpodobné, že jsme 
skoro každý viděli 
alespoň jeden film 
z filmové, ale i knižní 
série Hunger Games od 
Suzanne Colins. A kdyby 
náhodou ne, určitě vám 
doporučuji se na filmy 
podívat, nebo přečíst 
knižní sérii.  
Suzanne Colins napsala 
již čtyři velmi úspěšné 
knihy z této série, které 
byly i zfilmované. Ta 
poslední filmová verze 
byla uvedena k nám do 
kin minulý rok. Já jsem 
na ní samozřejmě byla a 
nemůžu k tomu říct 
žádné špatné slovo.  
6. června oznámila 
společnost Lionsgate, 
která všechny čtyři filmy 
uvedla do kin, že 
budeme mít všichni 
znovu šanci vrátit se do 
míst Panemu, což je 
oblast, ve které se děj 
odehrává, a to přesněji 
18. března 2025 
s knižní verzí příběhu a 
později i 20. listopadu 
2026 v kinech. Obě tyto 
verze ponesou název: 
„Sunrise od the Reaping 
„. V překladu: „Východ 
slunce na sklizni“.Já 
osobně se nejvíc těším 
na filmové zpracování, 
jelikož Lionsgate dokáže 
opravdu vyzdvihnout jak 
efekty tak i celkový 
estetický dojem z filmu. 
Ester Kautová 9.B

Kulturní  
tipy
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Toto slavnostní vyhlášení se konalo 
dne 18. 6. 2024 v Kulturním domě Kyje 
a redakce Trefy byla samozřejmě na 
místě, aby vám mohla přinést ty 
nejčerstvější informace  

Tento školní rok můžeme označit pro naši školu 
za opravdu velmi úspěšný. Tupolevka sbírala 
ovoce své práce a s počtem tří zlatých medailí a 
jedné bronzové se umístila v letošním školním 
roce mezi všemi základními školami na Praze 9 
na skvělém třetím místě. 

Nejúspěšnější byli naši žáci v soutěžích 
v německém jazyce (Martin Bečvář), 
v dějepise (Vojta Saic a Honza Zábal) a 
v matematice (Matěj Oplt). 

Děkujeme za skvělou reprezentaci školy. 

Mgr. Zdeňka Kubů 

Poznámka k fotografii - paní učitelka Kubů se 
opravdu nemodlí, jen ve svých dlaních svírá 
skleněnou a tudíž průhlednou trofej. 

Slavnostní předávání diplomů 
za okresní kola předmětových 
soutěží Prahy 9



Základní škola Praha - 
Dolní Chabry uspořádala 
v loňském školním roce 
15. ročník anglické 
recitační soutěžní 
přehlídky s názvem 
“COME AND SHOW”.  

Tato akce byla zaměřena na 
žáky pražských základních škol 
a v posledních letech se díky 
vzrůstajícímu zájmu rozšířila 
na oblast celé Prahy. Letos se 
mohla zapojit i naše škole a to 
již do 16. ročníku této soutěže, 
který proběhl před velikonočními prázdninami. 

Výjimečná událost se uskutečnila v ZUŠ 
Taussigova a Tupolevka zazářila! Děti se zde 

utkaly ve třech kategoriích: 
zpěv, recitace, dramatizace. 
Jednotlivá vystoupení byla 
nezapomenutelným zážitkem a 
žáci naší školy ukázali 
neobyčejnou kreativitu, talent 
a nasazení. 

Těšíme se na další podobné 
akce a zejména na následující 
ročník této soutěže, kdy 
budeme moci opět sledovat, co 
nám žáci připraví! 

Ing. Šárka Šefčíková 
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Recitační soutěžní přehlídka 
v angličtině „COME AND SHOW“ 



Dne 11. června 2024 proběhla soutěž 
mezi všemi třemi letňanskými základními 
školami, která přinesla žákům 9. ročníků 
jedinečnou příležitost zúročit své znalosti 
a dovednosti v různých předmětech.  

Soutěž probíhala v angličtině metodou CLIL 
(Content and Language Integrated Learning). 
Každá škola vyslala do soutěže jeden tým devíti 
žáků, kteří měli za úkol plnit různé úkoly a výzvy, 
jako například pokusy ve fyzice, natáčení krátkých 
videí, řešení sudoku nebo zeměpisný kvíz. 

Žáci obdrželi zadání prostřednictvím QR kódů, 
které si naskenovali svými iPady. Odpovědi poté 
zaznamenávali do výsledkového archu klasickou 
tužkou. Tato kombinace moderní technologie a 
tradičního způsobu zaznamenávání přinesla 
zajímavý mix, který žáci hodnotili velmi pozitivně. 

Pilotní projekt připravil tým učitelů ze všech tří 
letňanských škol a soutěž se odehrála na půdě ZŠ 
generála Františka Fajtla, jejímž učitelům patří 
velké poděkování za jejich čas a úsilí a výborně 
zorganizovanou akci. Soutěž přinesla všem 
zúčastněným nejen nové znalosti, ale i radost z 
učení. Deváťáci byli nadšeni a velmi si užili 
soutěžní atmosféru, kterou doplnily i malé dárečky 
pro každého účastníka.  

Náš tým z Tupolevky reprezentoval, jak nejlépe 
mohl a nakonec celou soutěž vyhrál. Nezbývá 
tedy nic jiného než pogratulovat a poděkovat za 
šíření dobrého jména naší školy. Vítězný tým byl 
pozván na slavnostní předání cen, které proběhlo 
20. června na Úřadu městské části Letňany. Ocenění 
byla předána na Výboru pro školství, kde měli žáci 
příležitost setkat se s místními představiteli a oslavit 
svůj úspěch.  

Tato soutěž byla skvělou příležitostí pro žáky 
devátých ročníků rozšířit své znalosti a dovednosti a 
zároveň zažít přátelskou soutěžní atmosféru mezi 
školami. Soutěž byla přínosná nejen pro žáky, ale 
také pro pedagogy, kteří měli možnost seznámit se s 

kolegy z jiných škol a navázat spolupráci. Učitelé se 
mohli inspirovat novými výukovými metodami a 
sdílet své zkušenosti, což přispělo k obohacení jejich 
profesního růstu a přineslo nové nápady do jejich 
výuky.  

Vítěznému týmu gratulujeme, všem zúčastněným 
děkujeme a těšíme se na další ročník této skvělé 
akce. 

Mgr. Irena Šípová za ZŠ F. Fajtla, Mgr. Kateřina 
Šupková za ZŠ Fryčovická, Ing. Šárka Šefčíková a 

Mgr. Lenka Jacko za ZŠ Tupolevova 
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LETňany’S HUNT – 
spolupráce a soutěž mezi letňanskými 
školami



Exkurze MÚ 
Letňany 
Třída 4. C dne 2.4.2024 navštívila 
Městský úřad Letňany ve spojitosti 
s výukou vlastivědy.  Ujala se nás 
tajemnice úřadu paní Bc. Dagmar 
Bradlerová, která byla velmi milá a 
provedla nás všemi odbory a vysvětlila 
nám, jakou činností se který zabývá.  

Žáky velmi zaujala sekce osobních dokladů, kde 
se jich pár mohlo vyfotit nebo si udělat otisk 
prstu. 

Překvapením bylo, že si na nás udělal čas i pan 
starosta Mgr. Zdeněk Kučera, který pozval žáky 
do své kanceláře a zodpověděl pár jejich dotazů. 
Na rozloučenou nás čekala i malá sladkost. � 

Pro žáky to bylo vítané zpestření výuky. Obě 
strany jsme se shodly, že to bylo velmi příjemné 
setkání a možná nám tu vznikne nová tradice 
pravidelných exkurzí na MÚ Letňany. 

Za naši třídu vřele doporučuji. 

Ivana Dostálová 

PŘEHAZOVANÁ 
Dne 7.6.2024 se výběr žáků 4.-5. tříd 
zúčastnil turnaje v přehazované 
základních škol Prahy 9 a Prahy 14. 
Celkově jsme obsadili krásné 2. místo. 
Pohár základních škol Prahy 9 jsme 
dokonce vyhráli. 

Turnaje se zúčastnili: Monika Kochánková, 
Laura Navrátilová, Jakub Šindelář, Elen 
Melkusová, Tomáš Slabý, Honza Tikal, Derek 
Träger, Adéla Grösslová, Jirka Cicko a Myky 
Palok. Ráda bych všem žákům poděkovala za 
vynikající reprezentaci naší školy, myslím si, že 
si turnaj užili a získali další zkušenosti 
s týmovým sportem. 

Jsem moc ráda, že vedení naší školy podporuje 
účast žáků na mnoha sportovních akcích. 

Mgr. Hana Kreibichová 

Kde jsme byli my
Co bylo 



Žáci devátého ročníku se v květnu vydali na 
tradiční celodenní projekt do centra Prahy. Po 
celou dobu nás provázela anglicky mluvící 
průvodkyně Kate Svobodová, které tímto jménem 
školy velmi děkujeme. Nejenže jsme procvičili 
angličtinu, ale také jsme se od ní dozvěděli 
mnoho zajímavostí nejen z naší historie. 

Na závěr naší výpravy jsme se zastavili na Karlově 
mostě, který byl tou dobou plný turistů. To však 
našim žákům nevadilo, ba naopak. V hodinách 
angličtiny si pro turisty totiž připravili dotazníky a 
na mostě skrze rozhovory s lidmi z celého světa 
získávali cenné poznatky a zkušenosti, jež následně 
vyhodnotili ve svých prezentacích. 

Projekt očima naší žákyně: 

Naše objevování centra Prahy začalo ve Valdštejnské 
zahradě. Dále jsme Nerudovou ulicí došli nahoru na 

Hrad. Zámeckými schody jsme pak sešli na Malou 
Stranu a užili si zde příjemnou atmosféru na 
Kampě. Nejvíce se mi líbila zastávka u Lennonovy 
zdi, kde mnozí z nás zanechali i nějaký vzkaz. 

Po skončení dne s paní průvodkyní nastal čas na náš 
projekt. Ve škole jsme si předem připravili otázky, 
na které se budeme ptát turistů v okolí Karlova 
mostu. Protože jsem extrovert, neměla jsem 
problém dát se do řeči s cizími lidmi. Poznali jsme 
lidi z Německa, USA, Turecka, Itálie, Švýcarska i 
Dánska. Nejlépe jsem si však pohovořila s 
Američankami, které byly velice milé a upovídané. 
Překvapivě znaly i několik zajímavých faktů o naší 
zemi. Snad mohu říct za všechny, že jsme si to 
nakonec užili, i když se někteří z nás ze začátku 
mluvení s turisty báli. 

Kateřina Krbcová, 9.A a Mgr. Lenka Jacko, učitelka 
AJ na ZŠ Tupolevova 

Pražské dobrodružství deváťáků: 
historie, angličtina a mezinárodní 
setkání 
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Poslední 
ŠVP s mojí 
třídou 
Od 27. května do 31. května jsme byli 
na škole v přírodě v outdoor resortu 
Březová v Rokytnici nad Rokytnou. Jeli 
jsme tam už podruhé.

Na místo jsme jeli autobusem. Cesta tam patřila 
mezi ty zábavnější části školy v přírodě, všichni 
jsme si povídali, já jsem se chvíli i dívala 
s kamarádkou na můj oblíbený film. Po 
příjezdu jsme se šli hned ubytovat, většina 
z nás byla na chatkách, ale já spolu s dalšími 
čtyřmi holkami jsme byli ve srubu. Myslím, že 
srub byla lepší volba než chatky. Ovšem na 
druhou stranu tam bylo všechno slyšet. A když 
říkám všechno, myslím tím opravdu úplně 
všechno. Například sousedé pod námi slyšeli i 
pohnutí mého kufru.

Na začátku dostali naši třídní rozpis aktivit, 
které pro nás naši vedoucí naplánovali. A podle 
toho se jelo celý týden. Aktivity byly vskutku 
pestré, moje oblíbená byly asi rafty. To jsme se 
rozdělili na dvě části a plavili jsme se na raftech 
po rybníce. Já jsem byla z raftu shozena do 
vody mým drahým kamarádem Petrem. Na této 
akci také panu učiteli náhle zmizela jeho bota a 
skoro nikdo nevěděl, kam se poděla. Panu 
učiteli bylo řečeno, že jeho nebohou botu 
ukradli piráti a někam mu ji odvezli. Po nějaké 
době pár z nás uvidělo již zmíněnou botu na 
malém ostrůvku veprostřed rybníku. Když jsme 
pak panu učiteli nabízeli, aby si pro ni s námi 
na raftu dojel, odmítl, a tak jsme mu ji, jako 
velmi slušní žáci, dali ještě o kus dál. Nakonec 
vše dobře dopadlo a pan učitel si pro botu dojel 

na raftu. Nutno ještě říct, že při této akci nebylo 
žádné botě ublíženo na zdraví. Také jsme šli 
sami na místní rozhlednu, což byla zábava. A 
nahoře byl velmi hezký výhled na okolí. Další 
aktivita, která se zařadila do těch lepších 
v mém žebříčku, bylo pořádání bojovky pro 
žáky šestého a sedmého ročníku, kteří tam jeli 
s námi.

Rozdělili jsme se na skupinky a různě se 
poschovávali po trase. Pak už jen zbývalo 
účastníky bojovky vystrašit, což se většinou, 
s pomocí mého spolužáka Matouše, vždy 
vydařilo.

Moc jsem si letošní ŠVP užila a doufám, že si ji 
užil i zbytek mé třídy. Mrzí mě, že byla tou 
poslední.

Ester Kautová 9.B
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Na škole v 
přírodě s 
třídou 5. B – 
SVOR 
Tomáš: Na školu v přírodě jsme jeli do 
severních Čech k obci jménem Svor. Cesta 
trvala přibližně 2 hodiny. Ve středisku existují 2 
možnosti ubytování. První jsou chatičky a 
druhou bungalovy. My bydleli v chatičkách 
(pro 4 osoby). 

Ze střediska 
byla vidět 
hora Klíč. 
V okolí se 
nachází 
Lužické hory 
s rozhlednou 
Jedlová, 
hradem 
Tolštejn a 
také sklářské 
město Nový 
Bor. 

Stravovali 
jsme se 5krát 
denně. 
Snídaně byla 
formou 
švédských stolů. Poté byla ovocná svačina. 
Oběd se skládal z polévky a hlavního jídla. 
Odpolední svačinou býval rohlík s něčím. 
Poslední byla samozřejmě večeře. Jídlo bylo 
celkově velmi chutné. 

K využití jsou tam 3 hřiště – volejbalové, 
fotbalové a florbalové, minigolf, lezecká stěna, 
bazén a kiosek. 

Šárka: Celopobytová aktivita byla rozdělena do 
etap. Etapy byly 4 a to na téma Grónsko neboli 
zima. Šlo o záhadu. 

První etapa proběhla třetí den pobytu a všem se 
líbila asi nejméně. Šlo o plnění různých úkolů 
(které se losovaly) ve skupinách asi 6 lidí. Další 
den byla hned druhá etapa a ta se všem líbila 
asi nejvíc. Nakupovaly, prodávaly a pašovaly se 
různé věci. Následovala třetí etapa. – Vedoucí 
nás rozdělili na fyzikály a intelektuály. 
Fyzikálové plnily fyzické úkoly, intelektuálové 
vyplňovali křížovky a další papíry. Čtvrtá etapa 
proběhla den před odjezdem. Zase se všem 
celkem líbila. Běhalo se plnit úkoly v domečku, 
házelo se kostkou. Šlo o to nasbírat co nejvíce 

korálů, 
nějakou 
rostlinu a 
hypnotizér. 

Program byl 
celkově fajn. 

Simona: 
Kromě etap 
jsme měly i 
jiné aktivity 
s vedoucími 
a učiteli. 
Například 
hraní 
deskových 
her, učení se 

nebo místo učení země město. Dva večery byla 
diskotéka, kde si to všichni užívali. Na jeden 
večer jsme s vedoucími trénovali taneček na 
soutěž. Také jsme měli táborák, kde jsme 
opékali špekáčky a maršmelouny. Místo kina 
nám po večeři promítali finále mistrovství světa 
v hokeji. Všichni jsme fandili a řvali. Naštěstí 
jsme vyhráli. Ke konci školy v přírodě jsme se 
třídou hráli přehazovanou na písku. Kdo chtěl, 
lezl na lezecké stěně. 
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Karolína: Celodenní výlet na horu Jedlovou 
začal cestou vlakem. Ve vlaku jsme si nalepili 
kníry. Cestou z nádraží Jedlová jsme hráli hru 
pana učitele. Za vyslovení zakázaných slov se 
sbírají za trest kamínky. Vyhrává ten, kdo má 
v cíli cesty nejméně kamínků. Stavili jsme se 
na Tolštejně, něco si nakoupili a kochali se 
vyhlídkou.

Po odpočinku jsme vyrazili dál na Jedlovou. 
Počasí bylo aprílové. Na Jedlové jsme se 
naobědvali a kdo chtěl, mohl jít na rozhlednu. 
Z ní byly nádherné výhledy. Cestou zpět jsme 
jeli historickým vlakem. Celkem jsme ušli skoro 
12 km 

TREFA DUBEN / KVĚTEN / ČERVEN 2024

Plážový volejbal  
Dne 16.května chlapci a 17. května  
divky se na našich školních kurtech 
konala obvodní kola v beachvolejbale.  

Družstvo chlapců bylo ve složení Matěj Dvořák 
9.A, Bondra Petr 9.A a Lidmila Jan 8.C. Děvčata 

hrála ve složení Šteglová Marie 9.A, Tesařová 
Emílie 9.B a Mrkáčková Barbora 8.C. Turnaj se 
nám velmi vydařil a vybojovali jsme v obou 
kategoriích obvodního kola  2. místa. 
Reprezentantům  velmi děkujeme. 

Mgr. Miloš Zerzán



Co je to vůbec golf? 

Golf je sport, který v sobě spojuje 
eleganci, strategii a kontakt s 
přírodou. Jeho krása spočívá nejen v 
preciznosti, s jakou hráči plánují a 
provádějí své údery, ale i v prostředí, 
ve kterém se tento sport hraje. K 
tomuto sportu je potřeba velkou 
fyzickou zdatnost. 

Co potřebujete k tomuto sportu? 

Bag, míčky, týčka, rukavici a alespoň základní 4 
hole (putter, wedge 58, 7 železo a driver) 

Co se teď děje ve světě golfu? 

Ve čtvrtek 13.6. se rozehrál čtyřdenní turnaj US 
OPEN, který se hrál na hřisti Royal St George 
golf Club v Anglii. Bylo to napínavé až do 
posledního kola. Nakonec vyhrál Američan 
Bryson DeChambeau se skóre -6. Čtyřnásobný 

vítěz ze Severního Irska Rory McIlroy skončil 
druhý, protože neproměnil metrový putt a 
nesportovně odešel do šatny. 

Jsou i jiné významné turnaje podobné US 
OPEN, jako třeba: PGA CHAMPIONSHIP, 
MASTERS nebo THE OPEN v Velké Británii. 

Dominik Krystýnek, 6.B 

Sporty co nás baví - golf a rugby
Nejdříve něco o golfu a co se teď v golfu děje. Chtěli by jste golf začít hrát?

Zahraj si 
rugby ‼ 
Proč zrovna rugby? 

I když se o tom moc neví, rugby je hra pro 
všechny, jak holky, kluky, malé, velké, rychlé, 
silné,… 

V rugby si zakládáme na spolupráci, protože 
bez toho by se hrát nedalo, takže hrajeme 
spousta týmových her 

Je to všestranný sport. V rugby je potřeba jak 
síla, rychlost, vytrvalost i zručnost. Tohle 
všechno na tréninku trénujeme. 

Rugby má spoustu prvků takže je spousta 
možností co dělat. Díky tomu je de pořád něco 
děje a je to pořád sranda. 

V Praze je několik týmů, např. RC Praga, která 
nedávno oslavila 80 let, Sparta nebo Slavie. 

Rugby je často považováno za násilný sport, ale 
tak to vůbec není. Je tvrdý, ale bezpečný sport. 
Pravidla jsou nastavená tak, aby se nikomu nic 
nestalo. 

Já rugby hraju již 4 roky a můžu ho 
doporučit.

Antonín Kozdera, 6.B



M.Č. (6.A) 
1) Aktivity a jídlo (svíčková) 
2) Jo, určitě tam 
3) Free Fall, Bongo 

J.S. (6.A) 
1) Chatky 
2) Podle toho, jestli tam pojede kámoš 
3) Painball 

M.V. (6.C) 
1) Aktivity a diskotéka 
2) Jo 
3) Fre Fall 

S.J. (6.C) 
1) Démonka 
2) Jo 

3) Vysoký lana 

L.L (6.C) 
1) Nic 
2) Ne 
3) Painball 

A.T. (6.B) 
1) Atmosféra 
2) Ano 
3) Rafty 

M.O. (6.B) 
1) Atrakce 
2) Rozhodně ano 
3) Sherwood 

Ankteta Aničky T. a Aniky B. ze třídy 6.B o tom, co se šesťákům líbilo na škole v 
přírodě v Březové. Žáci odpovídali na tyto otázky: 1) Co se ti na Březové líbilo 
nejvíc? 2) Jel bys zase? 3) Jaká aktivita byla nejnáročnější? 

Anketa



Jaro 

Vojtěch Saic 

  

Už roztál všechen sníh, 

už nepojedem na saních, 

bundy vyměníme za šaty 

a těšíme se na chaty. 

  

Na nebe vylézá slunce, 

svítí na krmelce, 

u nich běhají jeleni, 

kteří už vůbec nelení. 

  

Shánějí si srnu, 

proto běží k Brnu. 

Tam jsou rozkvetlé zahrádky 

a v nich nádherné studánky. 

  

Roste tam překrásná zeleň, 

tam by chtěl každý jelen, 

protože tam jsou krásné srny, 

ale po cestě jsou samé drny. 

  

Jaro 

Hynek Svoboda 

  

Jaro už je zase zpět, 

včely opylují květ. 

Kytky začínají kvést 

a já se musím domu svézt. 

  

Zima už nám odchází, 

teplo opět přichází. 

Tráva už je zelená, 

viděl jsem tam jelena. 

  

U ucha mi bzučí hmyz, 

já na něj řvu: ,,Tak už zmiz!“ 

Ptáci začínají zpívat, 

a tak se na ně můžu dívat. 

  

Za chvilku nám končí škola, 

počkejte chvíli, někdo mi volá. 

Doříct už to nestíhám, 

rád zas někdy přijdu k Vám. 

  

  

Jaro 

Marie Ševčíková 

  

Jaro jsou jen alergie, 

samý pyl a samá vůně. 

Prášky si vzít musím, 

už se zase dusím. 

  

Kočičky, sněženky, pampelišky - 

Chvilka poezie  



Tři hosté  
Kateřina Vágnerová, 8.A 

vezmu si kapesník od Elišky.

Slzí mi oči a z nosu mi teče,

doufám, že to jaro rychle uteče.

 

Zalezlá doma už zase sedím,

jaro asi nikdy neocením.

Nebýt alergie, venku bych skákala

a s ostatními si zase hrávala.

Květiny bych sbírala

a přírodu obdivovala.

Jenže květiny doma mít nemůžu,

tak si aspoň zakašlu.

 

 

Přijímačky

Martin Stabenow

 

Jaro začíná nám kvést

a přijímačky nás začínají plést.

Dlouhé hodiny učení,

připadají nám jako mučení.

 

Naše vysněné školy

uchazečů mají hory.

Zrnko písku jsme mezi nimi,

avšak očekávány jsou divy.

 

Bojujeme mezi sebou

o každý bod, co přinesou.

Kdo jich bude mít nejvíce,

úspěchu sklidí velice.

 

My v sebe však věříme,

úspěchu více sklidíme.

Se třídou se rozloučíme

a zase se někdy uvidíme.

 

 

Prázdniny

Tereza Špillingová

 

Začaly nám prázdniny,

Půjdem dělat blbiny.

Sluníčko se usměje

A taky nám prospěje.
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